
Protokół Nr XLI/13

XLI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 12 września 2013.

Obrady XLI nadzwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy 

Zbigniew Rybicki. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności 

stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

7. Interpelacje i zapytania radnych.

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy 

partnerskiej z Powiatem Malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach 

Programu Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg 

Lokalnych 2012-2015”

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w 2014r. Przez 

Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego.
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11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 

budżetowym 2014 przez Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2013-2026.

13. Wolne wnioski.

14. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 15, więc 

Rada jest władna do podejmowania uchwał.

Ad. 3. Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są 

uwagi.

Pani Anna Kunkel, Zastępca Wójta Gminy Lichnowy poprosiła o zdjęcie punktu 10 z 

porządku sesji. Wyjaśniła, że uchwała miała dotyczyć przekazania powiatowi malborskiemu 

dokumentacji na remont drogi w Borętach. Jak się okazało dokument ten będzie w pełni 

gotowy w grudniu, obecnie jest to tylko kosztorys.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli zmiany do porządku obrad.

Ad. 4. Przyjęcie porządku obrad.

Następnie radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie (przy 15 głosach za) porządek 

obrad z wprowadzonymi zmianami, który po wprowadzonych zmianach przedstawia się 

następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.



3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie porządku obrad.

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

6. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

7. Interpelacje i zapytania radnych.

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy 

partnerskiej z Powiatem Malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu 

Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2012-2015”

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku budżetowym 2014 

przez Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej na lata 2013-2026.

12. Wolne wnioski.

13. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

Pan Zbigniew Rybicki -  Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy poinformował 

zebranych, że wpłynęło do niego pismo z Urzędu Skarbowego w Malborku z drobnymi 

uwagami co do oświadczeń majątkowych trzech radnych. Poinformował także, że odbył już 

krótkie rozmowy z tymi osobami więc nie ma konieczności aby wyjaśniać tę sytuację. 

Poprosił także aby 26 września połączyć komisję z obradami sesji.

Radni Gminy Lichnowy wyrazili zgodę.

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy Lichnowy z pracy z między sesjami.

Wójt Gminy Lichnowy Jan Michalski, podziękował wszystkim za pomoc w organizacji 

dożynek, balu seniora oraz za pomoc w przygotowaniu pobytu gości z Niemiec. Wszystko 

odbyło się w krótkich odstępach czasu i kosztowało wszystkich sporo wysiłku. Drugą sprawą
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jaką poruszył Wójt była sprawa drogi w Borętach. Poinformował, że spotkał się z Panem 

Żakiem (projektant) i pojawił się problem z dokumentacją, ponieważ we wstępnym 

kosztorysie wszystko było wycenione na około 500 tys złotych, natomiast po kolejnym 

przeanalizowaniu kosztów przez Pana Żaka wycenił on wartość remontu tej drogi na około 

1,1 min złotych. Więc pojawił się problem finansowy. Poinformował także, że 11.09.2013 r. 

odbyło się spotkanie Pana Żaka z Panem Szymańskim-Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych w Malborku, w celu ustalenia ostatecznej kwoty remontu drogi w Borętach. 

Jeżeli kosztorys wyceniony jest na 1,1 min złotych to te pieniądze muszą być w budżecie 

Powiatu. Wspomniał, że 13.08.2013 r. odbędzie się w Urzędzie spotkanie z Dyrektorem 

Szymańskim i Panem Żakiem mające na celu znalezienie sposobu obniżenia kosztów remontu 

drogi. Następny problem, który poruszył Wójt to problem ścieżki rowerowej. Gmina 

wyznaczyła trasę tak, żeby biegła ona przez miejscowości łącznie z wykorzystaniem trasy już 

istniejącej. Jednak Gmina Ostaszewo domaga się, żeby ścieżka ta biegła po Wałach 

Wiślańskich i jeżeli taka decyzja by została podjęta to w takim wypadku Gmina Lichnowy 

byłaby wykluczona. Poinformował, że jedzie jutro na spotkanie z Wójtem Gminy Ostaszewo 

aby jeszcze przedyskutować tę kwestię i znaleźć jakieś rozwiązanie tej sytuacji. Kolejnym 

problemem, o którym wspomniał Wójt to kwestia drogi dojazdowej do budynku w Lisewie 

Malborskim. Urząd wystąpił z pismem do mieszkańca, aby określił czy chce sprzedać działkę 

albo zamienić tę działkę na inną, przez którą przebiegał kabel. Wpłynęła odpowiedź, że żadna 

zamiana, ani żadne kupno nie interesuje tego Pana. Oskarża także gminę, że przez 15 lat 

bezprawnie korzystała z jego działki i żąda piętnastu tysięcy odszkodowania. Jeżeli nic się nie 

zmieni Gmina bierze pod uwagę rozwiązanie aby wybudować drogę dojazdową od ul. 

Braterskiej. Następny problem, który poruszył Wójt również tyczy się tego samego 

mieszkańca, a mianowicie dotyczy prowadzonej przez niego hodowli drobiu. Mieszkańcy 

Lisewa wystąpili do Gminy z pismem o zmianę uchwały, co będzie głównym tematem 

następnej sesji.

Pan Władysław Nacel, Radny Gminy Lichnowy powiedział, że jeżeli Powiatowy 

Inspektorat Sanitarny ani lekarz weterynarii nie stwierdzają żadnych nieprawidłowości to 

trzeba się odwołać do Wojewódzkiego Inspektoratu Sanitarnego.

Pan Józef Maciuński, Radny Gminy Lichnowy odniósł się do punktu o zmianie uchwały. 

Powiedział, że jak podejmuje się uchwałę to bierze się pod uwagę wszystkich, więc nie 

można zmienić uchwały z powodu wyodrębnienia jednego przypadku. Nie można zmienić 

uchwały bo ona obowiązuje dla całej Gminy. Poinformował także, że trzeba zająć się także 

sprawą kamieni na działce położonych przez tego mieszkańca, ponieważ leżą one na pasie



drogi, przechodzą tam dzieci i pojawi się problem jak ktoś złamie sobie tam nogę.

Pan Benedykt Garban, Radny Gminy Lichnowy powiedział, że nie trzeba zmieniać całej 

uchwały tylko można ograniczyć się do powierzchni, ponieważ na określoną powierzchnie 

może przypadać określona ilość drobiu. Stwierdził, że trzeba się zająć tym jak najszybciej bo 

jego hodowla naprawdę jest uciążliwa dla pozostałych mieszkańców.

Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Józef Maciuński, Radny Gminy Lichnowy odniósł się do miejscowości Lisewo Pięć. 

Powiedział, że trzeba się zająć sprawą pobocza. Droga miała być wykonana w maju a do 

dzisiaj niestety nie jest zrobiona. Gdy przejeżdża samochód ciężarowy to osobowy nie ma 

gdzie zjechać a przejechać również nie może. Pobocze już w niektórych miejscach jest 

załamane, a wystarczyłoby żeby wyłożyć je kamieniami. Poprosił o interwencję w tej 

sprawie.

Pan Benedykt Graban, Radny Gminy Lichnowy, wniósł wniosek, aby zaprosić na kolejną 

sesję Dyrektora firmy „Complex”, żeby określili się konkretnie co dalej zrobią, bo jak na 

razie to nie wywiązują się oni z umowy.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, stwierdził, że w Nowym Stawie też się pojawia 

taki problem.

Pani Anna Kunkel, Zastępca Wójta Lichnowy, poinformowała, że można też wystosować 

do nich pismo, może szybciej zareagują.

Pan Benedykt Graban, Radny Gminy Lichnowy powiedział, że chciał przy okazji 

podziękować Wójtowi, ponieważ był pozytywnie zaskoczony efektami remontu w szkole w 

Lichnowach, wszystko stanowi piękną całość. Powiedział także, że ma nadzieję, że w 
najbliższym czasie taki remont odbędzie się także w szkole w Lisewie.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy, powiedział, że dziękować można tylko sobie 

nawzajem. W przyszłym roku planuje wyremontować szkołę w Lisewie na zewnątrz, 

wymienić parapety, ocieplić. Kosztorys jest szacowany na około 400 tys złotych. Chciałby 

także zainwestować w klasy bo w niektórych są popękane podłóg i stare meble. W
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Lichnowach w niektórych klasach są wymienione także meble. Wspomniał również o 

czekającym gminę od 2015 roku obowiązku przyjęcia do przedszkoli 4-latków. Gmina musi 

już dziś myśleć o pomieszczeniach na ten cel. Pewne pomysły już są.

Pan Benedykt Graban, Radny Gminy Lichnowy powiedział, że trzeba także pomyśleć nad 

wyciekiem ścieków, ponieważ woda wycieka na pola. Trzeba zaprosić Prezesa firmy na 

kolejną sesję i wspólnie przedyskutować ten problem.

Pan Jan Michalski, Wójt Gminy Lichnowy powiedział, że chciałby jeszcze 

przedyskutować jedną sprawę, chodzi o wiatraki. Wczoraj odbyło się spotkanie z Panem 

Bilem i Prezesem firmy „Enerco”. Jest to dość wiarygodna firma. Rozmowa dotyczyła już 

podpisanych z mieszkańcami umów. Tam gdzie będą planowane wiatraki będą musiały być 

podpisane nowe umowy. Firma ma przedstawić mapę z propozycją rozstawienia wiatraków w 

Gminie. Zajmiemy się tą sprawą głębiej w najbliższym czasie

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych były udzielane na bieżąco.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Benedyktowi Graban -  Przewodniczącemu 

Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, który poinformował, że 

projekty uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. Projekty uchwał omawiane były na 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 12.09.2013r.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy 

partnerskiej z Powiatem Malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach 

Programu Wieloletniego pod nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 

2012-2015”

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 15 głosach za ) Uchwałę Nr XLI/293/2013 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

12.09.2013r. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do współpracy partnerskiej z 

Powiatem Malborskim w zakresie realizacji projektu w ramach Programu Wieloletniego pod
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nazwą „Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2012-2015”- Uchwała stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku 

budżetowym 2014 przez Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 15 głosach za ) Uchwałę Nr XLI/294/2013 Rady Gminy Lichnowy z dnia 

12.09.2013r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w roku budżetowym 2014 przez 

Gminę Lichnowy dla Powiatu Malborskiego -  Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2013-2026.

Pytań i uwag nie wniesiono.

Radni podjęli (przy 14 głosach za, jednym wstrzymującym się) Uchwałę Nr 41/294 Rady 

Gminy Lichnowy z dnia 12.09.2013r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

na lata 2013-2026 -  Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Ad. 12. Wolne wnioski

Pani Zofia Mazurkiewicz, Radna Gminy Lichnowy, powiedziała, że była bardzo mile 
zaskoczona dożynkami. Wszystko było przygotowane z klasą. Teren na dożynki był ułożony 

rewelacyjnie. Wszyscy byli zadowoleni. Szczególne podziękowania skierowała pod adresem 

Pań z GOKiS-u. Wszyscy organizatorzy włożyli w tę imprezę wiele wysiłku, ale wszystko się 
udało i każdy dobrze się bawił.
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Ad. 13. Zamknięcie posiedzenia

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XLI sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 12 września 2013 r.

Protokołowała:

Iwona Grobelska

Przewodniczący 

Rady Gminy:

■ W d AjL'
Zbigniew Rybicki
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